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A Fővárosi Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

53/2014. (XII.12.) Főv. Kgy. rendelet 25. §-ában foglaltaknak megfelelően ezúton 

kérdéssel fordulok Önhöz. 

Farkas Gergely, a Jobbik országgyűlési képviselője folyó év augusztus hónap 

17. napján írásbeli kérdést intézett a feladat- és hatáskörrel rendelkező 

miniszterhez „Miért nem vehetik igénybe a felsőoktatásban tanuló 

diákok a kedvezményesfélhavi (15 napos) Budapest-bérletet?" címmel. 

A kérdést, valamint ahhoz tartozóan a probléma részletes leírását a jelen 

írásbeli kérdéshez csatoltan olvashatja. 

A miniszter válaszában jelezte, hogy a kérdéseket javarészt Budapest főváros 

vezetése tudja megválaszolni, ezért arra kérem T. Főpolgármester Urat, hogy a 

mellékletben feltett kérdéseket részemre megválaszolni szíveskedjék. 

Megtisztelő válaszát előre is köszönöm! 

Budapest, 2016. szeptember 13. 

Tisztelettel, 



Farkas Gergely 
országgyűlési képviselő 

Kövér J;.,ászló úrnak, 
az Országgyűlés elnökének 
Helyben 

Írásbeli kérdés 

Tisztelt Elnök Úr! 

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 
2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni az 
Igazságügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium 
vezetőjéhez 

„Miért nem vehetik igénybe a felsőoktatásban tanuló diákok a kedvezményes félhavi 
(15 napos) Budapest-bérletet?" 
címmel. 

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom. 

Tisztelt Miniszter Úr! 

Ifjúságpolitikai munkám során rendszeresen találkozom azzal a panasszal, amely a 
felsőoktatásban tanuló diákok részéről mutatkozik a kedvezményes árú, félhavi Budapest

bérlet igénybevételének lehetőségét illetően. A BKK arról ad tájékoztatást, hogy a 
kedvezményes félhavi (15 napos) Budapest-bérlet kizárólag közoktatásban tanulók részére 

elérhető, arra hivatkozva, hogy ez a bérlettípus csak a közoktatásban tanulók számára 

indokolt a tanítási év végének időpontja miatt, amely június feléig tart. 

Mint ismeretes, a havi diákbérlet ára 3450 forint, míg a félhavi - jelenleg csak a 

közoktatásban tanuló diákok számára fenntartott - bérlettípus 2300 forintba kerül. Fiatal 
egyetemisták számára ez a több mint 1 OOO forintos kedvezmény is jelentős lehet, 

figyelembe véve az egyéb szükséges kiadásaikat, és azt, hogy nem rendelkeznek 

rendszeres önálló keresettel. Kétségtelen tehát, hogy jogos és érthető az az igény, amely a 

jelenlegi szabályozás megváltoztatását szorgalmazza. Különösen annak fényében, hogy 

számtalan alkalommal elfordul, hogy a felsőoktatásban, vidéken tanuló diákok 
hétvégenként vagy kisebb szünidőben hazautaznak Budapestre, és szükségszerűen igénybe 

kell venniük a tömegközlekedési eszközöket. Egy hétvégére a teljes összegű, természetes 

személyeknek szóló bérlet megvétele jelentős kiadás volna, és nem is lenne ésszerű, hogy 

adott esetben két napra 9500 forintos bérletet vásároljon egy diák, miközben meglenne a 
lehetősége a 2300 forintos, éppen erre az esetre kiválóan megfelelő félhavi bérlet 

megvételére is. 
A jelen helyzetben azonban erre nincsen lehetőség. A Jobbik éppen ezért - a fiatalok 

nagyszámú igényét közvetítve - ennek a szabályozásnak az átgondolását és 

megváltoztatását szorgalmazza, kiterjesztve a kedvezményes félhavi bérlettípus 



igénybevételének lehetőségét a felsőoktatásban (nappali tagozaton) tanuló diákok számára 

IS. 

Mindezek alapján kérdezem Miniszter Urat, hogy támogatja-e, hogy a felsőoktatásban 
tanuló diákok is igénybe vehessék a félhavi (15 napos) Budapest-bérletet? Várható-e ennek 
megfelelően a jelenlegi szabályozás megváltoztatása? 

Várom érdemi válaszát! 

Budapest, 2016. augusztus 17. 

Tisztelettel: 

Farkas Gergely 
Jobbik Magyarországért Mozgalom 


